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§ 105 

Information - Falkenberg Biogas AB, KS 2024/2 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Beskrivning av ärendet 
Information om Falkenbergs Biogas AB. 
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§ 106 

Svar på granskningsrapport avseende 
kommunstyrelsens uppsiktsplikt, KS 2023/351 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 
1. Översända yttrandet till kommunrevisionen som kommunstyrelsens svar 

på granskningsrapporten. 

Beskrivning av ärendet 
PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Falkenbergs 
kommun genomfört en granskning av kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 
Granskningens syfte är att bedöma om kommunstyrelsens uppsiktsplikt över 
nämndernas och bolagens verksamhet är ändamålsenlig och tillräcklig. 

Utifrån genomförd granskning är PwC:s samlade bedömning att 
kommunstyrelsens uppsiktsplikt över nämndernas och bolagens verksamhet 
inte är helt ändamålsenligt. Utifrån granskningens resultat har 
kommunrevisionen lämnat fyra rekommendationen till förvaltningen, 
sammanfattade nedan:  

- Att upprätta ett årshjul med tillhörande styrdokument för 
kommunstyrelsens uppsiktsplikt, både var gäller nämnder och 
bolagen.  

- Att kommunstyrelsen får löpande information om bolagens och 
nämndernas verksamheter genom att få direkt information från 
nämnderna såväl som bolagen. 

- Att kommunstyrelsen i protokollen tydliggör när beslut fattas som 
rör att begära upplysningar. 

- Att kommunstyrelsen säkerställer att återredovisning av mål och 
verksamhet sker för att på så vis kunna begära åtgärder vid behov. 

Kommunstyrelsen har beretts möjlighet att yttra sig över 
kommunrevisionens granskning. 

Motivering av beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen har för kommunstyrelsen tagit fram ett 
förslag på yttrande i tjänsteskrivelse daterad 2024-05-14 där förvaltningen 
kommenterar revisorernas rekommendationer.  

Sammanfattningsvis kommenterar kommunstyrelseförvaltningen i yttrandet 
bland annat att förvaltningen idag har årshjul för budget, uppföljning och 
intern kontroll och kommer utreda möjligheten att inkorporera 
uppsiktsplikten i befintligt årshjul. Kommunstyrelsen får idag löpande 
information från bolagen, bland annat genom tertialuppföljningar, 
delårsbokslut, årsredovisning, dialoger, intern kontroll och protokoll. 
Förvaltningen kommer se över om detta är tillräckligt för att ta del av 
information inom ramen för uppsiktsplikten. Under hösten 2024 kommer 
även instruktion och mallar för beslutsförslag och tjänsteskrivelser ses över 
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och revideras. Idag sker återrapportering av måluppfyllelse och verksamhet 
enligt fastställd planerings- och uppföljningsprocess i samband med 
delårsbokslut och årsredovisning.  

Yttrandet föreslås översändas till kommunrevisionen som 
kommunstyrelsens svar. 
Ekonomi 
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-05-14 
Tjänsteskrivelse 2024-05-14 
Revisionsrapport mars 2024 
Missiv 2024-03-14 
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§ 107 

Motion - Frukost för bättre skolresultat, M-motion,     
KS 2023/164 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Avslå motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Sandra Johansson (M), Michael Svensson (M), Cecilia Hansson (M) och 
Karin Nancke (M) har inkommit med en motion om att kommunfullmäktige 
ska ge barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att skyndsamt utreda 
möjligheten att erbjuda elever gratis eller kostnadsreducerad frukost. Vidare 
föreslås att detta ska utvärderas efter en termin för att se om kunskapsnivån 
höjts.  

Under 2017 föreslogs i en motion att kommunfullmäktige skulle ge barn- 
och utbildningsnämnden i uppdrag att ta fram förslag på försöksverksamhet 
för avgiftsfri frukost i grundskolan samt att bifoga en kostnads- och 
konsekvensanalys av ett införande av avgiftsfri frukost för alla elever i 
grundskolan. Barn- och utbildningsnämnden redovisade då att en 
försöksverksamhet redan bedrivits på en grundskola i Falkenbergs kommun. 
Projektet avslutades på grund av organisatoriska svårigheter samt av 
kostnadsskäl. Kommunfullmäktige beslutade därefter att anse motionen 
behandlad och gav inget vidare uppdrag till barn- och utbildningsnämnden. 

Inför kommunfullmäktiges behandling av det här ärendet har barn- och 
utbildningsnämnden samt servicenämnden beretts möjlighet att yttra sig 
över motionens förslag. 

Motivering av beslut 
Barn- och utbildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 
inledningsvis utreda möjligheterna att erbjuda frukost i en 
försöksverksamhet på en grundskola. En utredning kan visa på 
organisatoriska möjligheter samt innehålla en kostnadsberäkning. Beroende 
på olika skolors förutsättningar kan det finnas behov av en flexibel modell 
med alternativ för genomförande utifrån lokala förutsättningar såsom 
elevantal, lokalernas storlek, schema, bemanning samt hur hög andel av 
eleverna som har skolskjuts eller annan transport till skolan.  

Servicenämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen 
utifrån att liknande försök gjorts tidigare. Det finns inget som styrker att en 
ny utredning skulle visa annat än vad som framkommit i dessa. 

Det ser olika ut hos kommuner runt om i Sverige idag. En tredjedel av 
skolorna i Sverige erbjuder frukost på olika sätt och det är inget krav. Enligt 
Livsmedelsverkets kartläggning 2021 av kommunalt driven 
måltidsverksamhet serverar en av fem kommuner frukost vid alla 
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grundskolor 3-5 dagar i veckan. Frukost är vanligare på gymnasieskolor än 
på högstadieskolor. Runt en tredjedel av gymnasieskolorna erbjuder frukost 
till alla eller vissa elever, men ungefär hälften av dem tar betalt för 
frukosten. 
Rektorerna i stort menar att frukosten är ett ansvar som ligger hos 
föräldrarna och ska skötas hemma. Samtidigt visas, i de fall där frukost 
erbjuds i skolan, att elever presterar bättre under dagen, håller 
koncentrationen längre och det blir lugnare i klassrummen. Rektorer menar 
(i skolor där man serverar frukost) att det skapar goda rutiner för elever som 
saknar sådana.  
Det finns ett tydligt samband mellan hälsosamma matvanor och 
socioekonomisk status i Sverige. Barns och ungdomars matvanor påverkas 
av föräldrarnas utbildning och inkomst. I en genomgång av den 
vetenskapliga litteraturen om kopplingen mellan socioekonomisk status och 
matvanor fanns vissa studier som specifikt tittat på hur frukostvanor 
påverkas av socioekonomisk status. Där identifierades bland annat att barn i 
områden med hög socioekonomisk status hade mer hälsosamma matvanor, 
till exempel, fler åt frukost varje dag, drack mindre söta drycker och åt 
mindre godis och i områden med låg socioekonomisk status är kost- och 
hälsovanorna sämre. Livsmedelsverkets kartläggning visar också att 
skolmåltiderna i Sverige minskar sociala skillnader. 
Sammanfattningsvis så är lugn och ro i klassrummet, bättre resultat och 
stärkta relationer några av effekterna av att servera frukost i skolan enligt 
flera kommuner som infört det den senaste tiden. Det kan bidra till att 
minska sociala skillnader för barn och unga på en arena där många barn och 
unga nås – genom skolan. 
Kommunstyrelseförvaltningens samlade bedömning är att föreslå 
kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige besluta utreda möjligheten 
att införa en pilotverksamhet som ett första steg där kostnadsberäknar igår.  
Först efter detta kan detta vara aktuellt att inför på fler skolor. Därmed anses 
motionen behandlad. 
Ekonomi 
Utifrån att titta närmare på en försöksverksamhet på en grundskola som 
pilotverksamhet kan det utvisa vilka typer av merkostnader det kan 
innebära. 
 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-04-10 
Motion – Frukost för bättre skolresultat 2023-03-27  
BUN § 105, Motion - Frukost för bättre skolresultat, 2023-08-24  
SVN § 64 - Motion - Frukost för bättre skolresultat, 2023-09-01 
 
Yrkanden 
Susan Pettersson (KD) och Per Svensson (S) yrkar avslag på motionen.  
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Sandra Johansson (M) yrkar bifall på motionen i sin helhet. 

Anneli Andelén (C) yrkar på avslag till motionen med motivering att istället 
förstärka lunch och mellanmål, då där varit neddragningar de senaste åren.  

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på de tre yrkandena och finner att 
arbetsutskottet beslutar enligt Susan Petterson (KD) och Per Svenssons (S) 
yrkande.  

Reservationer 
Sandra Johanssons (M) och Anneli Andelén (C) reserverar sig till mot 
beslutet.  
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§ 108 

Redovisning av uppdrag – Årstadskolans lokaler i 
lokalförsörjningsprocessen, KS 2024/41 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 
1. Godkänna slutredovisningen av uppdraget 

Beskrivning av ärendet 
I samband med budget 2024 fick kommunstyrelsen i uppdrag att skyndsamt 
se till att få in Årstadskolans lokaler i lokalförsörjningsprocessen så att 
lokalerna inte står tomma.  

I kommunstyrelsens verksamhetsplan framgår att detta uppdrag ska 
redovisas till kommunstyrelsen den 11 juni 2024. 

Motivering av beslut 
År 2024 är första året då arbetet med lokalförsörjningen i kommunen sker i 
enlighet med riktlinje för lokalförsörjningsprocessen. Ny ordinarie hantering 
innebär att lokaler som verksamheten klivit ur (sagt upp hyreskontraktet) 
återgår till ”fastighetsägaren”, i detta fall kultur-, fritids- och 
teknikförvaltningen. Återlämnade lokaler ska matchas med verksamheternas 
lokalbehov med en koncernövergripande blick.  

Lokalbehovsprocessen för 2024 pågår och utifrån de behov som inkommit 
så finns troligtvis matchningsmöjligheter som skulle innebära att 
Årstadsskolan åter tas i bruk för kommunal verksamhet. Dock behöver detta 
analyseras, bland annat genom en risk och konsekvensanalys. 
Frågeställningar som behöver utredas är verksamhetens kravställning samt 
fastighetens tekniska status för att säkerställa om lokalerna kan anses som 
ändamålsenliga.  

Om inget behov matchar de kommunala lokalerna i Årstad behöver ställning 
tas till den fortsatta hanteringen. 
Ekonomi 
Inom ramen för lokalbehovsprocessen finns ett årligt anslag avsedd för att 
iordningställa denna typ av lokaler för att möjliggöra snabbare anpassningar 
av befintliga lokaler i kommunal ägo för ny verksamhet.  
Underlag för beslut 
Beslutsförslag, 24-05-14 
Tjänsteskrivelse, Uppdrag i budget – Årstadsskolans lokaler, 2024-03-07 
Uppdrag, 2023-12-04 
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§ 109 

Redovisning av uppdrag - Möjligheten att samordna 
och samorganisera näringslivsavdelningen och 
Destination Falkenberg AB, KS 2023/517 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

1. Anteckna utredningen till protokollet. 

Beskrivning av ärendet 
Ärendet har initierats av Per Svensson (S) inom ramen för ledamöters 
initiativrätt i nämnder enligt kommunallagens 4 kap. 20 §.  

Kommunstyrelsen fattade 2023-12-05 beslut om att uppdra åt 
kommundirektören att utreda möjligheten att samordna och samorganisera 
näringslivsavdelningen (NAV) och Destination Falkenberg AB (DFAB). 
Enligt uppdraget ska utredningen beakta uppdrag, verksamhet, ekonomi, 
samordningsvinster såväl personalmässiga som ekonomiska, en kortare 
omvärldsbevakning samt förslag på eventuell organisationsförändring. 
Motiveringen bakom uppdraget är att Falkenbergs kommun ständigt 
behöver se över organisation och resursutnyttjande för att få till stånd ökad 
måluppfyllelse, minskad administration samt samordning och nyttjande av 
kommungemensamma stödfunktioner.  

Motivering av beslut 
Med anledning av uppdragets omfattning och komplexitet har 
kommundirektören anlitat PWC för att genomföra utredningen. I utredning 
har PWC använt perspektiven verksamhet, juridik och skatt samt tre olika 
alternativ, samlokalisering, samarbete och sammanslagning, i syfte att 
formulera fördelar och nackdelar med samordning av DFAB och NAV.  

Ekonomi 
Föreslaget beslut påverkar inte kommunens ekonomi. Eventuella 
organisations- eller lokalförändringar kommer att påverka men behöver 
särskilt utredas. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-05-14  
PWC, Utredning avseende framtida verksamhet näringsliv och Destination 
Falkenberg AB 2024-05-24 
KS 2023-12-05 § 272 
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